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§ 81 

Aktuell information 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.  

Ärendet 
-Föreningsledardagarna 
Anna Kristiansson, utvecklingsledare på kultur- och fritidsenheten, informerar om 
föreningsledardagarna. Föreningsledardagarna är till för ledare, tränare, ungdomsledare, 
assistent, lagförälder, styrelseledamot, föreningsfunktionär eller föreningskonsulent i en 
ideell förening som bedriver barn- och ungdomsverksamhet i Nacka. 
Föreningsledardagarna är en mötesplats och ett tillfälle för inspiration, 
kompetensutveckling, dialog och bygge av relationer. De kostnadsfria 
föreningsledardagarna äger rum tisdag 12:e, onsdag 13:e och söndag 17:e november i 
Nacka stadshus. 
-Kvalitetssäkring av anläggningar 
Fritidsnämndens anläggningar kvalitetssäkras på följande sätt: 
• Genom det Generella lokalprogrammet för sporthallar.  
• Genom projektspecifika lokalprogram för andra typer av anläggningar samt vid 
projektspecifika sporthallar. 
• Genom täta uppföljningar med idrottsdriftsenheten. 
• Genom föreningsdialoger. 
• Genom egna reinvesteringar. 
• Genom enheten för fastighetsförvaltning som: 
- Har en egen driftsorganisation som sköter tillsynen i sporthallar. 
- Bjuder in till hyresgästmöten där externa hyresvärdars förvaltare samt kultur- och 
fritidsenheten deltar. 
- Investerar i anläggningar mot en hyreshöjning för FRN. 
-Aktuella frågor i Älta  
Susanne informerar om planerna för Älta centrum och Älta kultur- och fritidskvarter. 
-Kommunikation om idrottssatsningar 
Anders Mebius, kultur- och fritidsdirektör, informerar om intensifierad kommunikation 
kring Nackas planering av och satsning på kommande idrottsanläggningar. Flera insatser 
görs på hemsida, i sociala medier och nationell och lokal press. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  
 
- - - - - 
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§ 82 

Redogörelse av beslutade investeringsbidrag under 2018 
och 2019 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.  

Ärendet 
Susanne Broman Kjulsten redovisar beslutade investeringsbidrag under 2018 och 2019.  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  
 
 
- - - - - 
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§ 83 

Befintliga bollplaner på parkmark i Nacka 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.  

Ärendet 
Susanne Broman Kjulsten berättar om befintliga bollplaner på parkmark i Nacka.  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas partigrupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Av dragningen framgick en kommunikationsplan där det uppgavs att man har tagit en ny 
inriktning. Detta har inte tilldelats nämnden.  
 
Socialdemokraterna kommer att efterfråga en redogörelse exakt på vad detta innebär. Att 
kommunen informerar om planer och beslut är något som naturligt ligger i tjänstemännens 
uppdrag. Däremot att det gått resurser till att skriva en politiskt driven debattartikel som i 
sig nämnden som helhet ställer sig bakom blir lustigt. Socialdemokraterna undrar om detta 
skulle hypotetiskt innebära att politiker väntas ta politiska diskussioner offentligt med 
tjänstemännen.  
 
Det vore ytterst olämpligt eftersom tjänstemännen ska vara neutrala. Tjänstemännens 
informativa och klargörande uppdrag ska inte misstas för att driva politisk opinion. Av 
dragningen var det oklart hur detta kommunikativa direktiv var utformat men kostar 
nämnden runt 400 000-500 000 kr per år.  
 
UD gick bland annat under valet ut med kritik om ett parti skulle dela makten och det 
rörde upp en hel del känslor om departementets krav på neutralitet. Försiktighet bör råda i 
gränslandet mellan opinion och information för medborgare och väljares förtroende för 
enheten.” 
 
- - - - - 
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§ 84 FRN 2018/43 

Utegym bakom Myrsjöskolan i Orminge 
Medborgarförslag den 12 december 2018 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar att det redan pågår ett arbete med att utveckla ett nytt 
sportcentrum i Myrsjö som ska innehålla nya idrottsanläggningar samt möjligheter att 
addera olika typer av spontana aktivitetsytor som till exempel ett utegym. Arbetet med 
planering av området pågår. Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat. 

Ärendet 
I medborgarförslaget föreslås att ett utegym ska planeras bakom Myrsjöskolan i Orminge.  
 
Kommunen planerar att utveckla ett nytt sportcentrum vid Myrsjö och samråd 
genomfördes under 2018. Fritidsnämnden har yttrat sig under samrådet för det aktuella 
området och föreslagit kompletterande ytor med utegym, spontanidrottsplats och andra 
aktivitetsytor för till exempel parkour, för att skapa en helhet för såväl organiserade som 
spontana aktiviteter. Detaljplanen är flexibelt utformad vilket innebär att det är möjligt att 
inom området ha olika aktiviteter. Planen styr inte i detalj vilka anläggningar som ska finnas 
inom området. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 27 september 2019 
Bilaga: Medborgarförslag 

Yrkanden 
Ella Tegsten (S) yrkade bifall till medborgarförslaget. 
 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag.  

Beslutsgång 
Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att fritidsnämnden har bifallit Gunilla 
Grudevall Steens yrkande.  

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas partigrupp anteckna följande till 
protokollet. 
 
”Socialdemokraterna i Nacka anser att medborgarförslaget har god grund. Förslaget är ett 
bra komplement till de befintliga planerna för sportcentrum vid Myrsjö, varför 
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Socialdemokraterna ställer sig positiva till förslaget. Samtidigt finns det redan befintliga 
planer för platsen i sig och en strategi med en klar prioriteringslista för vad och när saker 
ska byggas och som redan klubbats igenom i nämnden, varför Socialdemokraterna bifaller 
förslag till beslut.” 
 
Henrik Hermansson lät för Miljöpartiets partigrupp anteckna följande till 
protokollet. 
 
”Miljöpartiet ställer sig positivt till medborgarförslaget och tanken med ett utegym i 
anslutning till Myrsjö sportcenter. Vi ser också att medborgarförslaget ryms inom den 
pågående planeringen och därmed kan anses färdigbehandlat. Samtidigt vill vi uppmana 
relevanta enheter inom kommunen att fortsatt inkludera ett utegym i planeringen, i linje 
med Fritidsnämndens yttrande FRN 2018/ 72, § 60, som nämns i tjänsteskrivningen, som 
framhåller att ett utegym passar väl in i detaljplanen.” 
 
Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”NL stödjer förslaget som en markering om att detta är viktigt som en självklar del av det 
idrottscampus som planeras.” 
 
 
- - - - - 
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§ 85 FRN 2019/65 

Motion - Idrotts- och friluftsanläggning vid Gungviken 
Motion den 12 april 2019 av Mikael Carlsson med flera (NL) 

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget i motionen om att utreda möjligheten att 
utveckla en idrotts- och friluftsanläggning genom en placering i Gungviken eftersom det 
redan pågår en utredning för att hitta lämplig mark för fler bollplaner i Erstavik. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att som ett komplement till utbyggnad av anläggningar på Sicklaön 
det ska utredas möjligheten att utveckla en idrotts- och friluftsanläggning i en placering i 
Gungviken samt ytterligare följdåtgärder.  
 
Flera olika områden utreds för möjlig utveckling av olika anläggningar. Bland annat förs en 
dialog med Erstavik om möjligheter att arrendera mark för att långsiktigt utveckla 
idrottsanläggningar till exempel bollplaner. Det aktuella området i Gungviken ingår i detta 
arbete. Mot bakgrund av det arbete som redan pågår bör förslaget i motionen om att utreda 
möjligheten att utveckla en idrotts- och friluftsanläggning genom en placering i Gungviken 
avslås.  
 
Övriga förslag i motionen bereds i natur- och trafiknämnden. Därefter kommer att samlat 
ärende gå till kommunstyrelsens arbetsutskott för att sedan tas vidare till kommunstyrelsen 
och kommunfullmäktige. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 24 september 2019 
Bilaga: Motion -Idrotts- och friluftsanläggning vid Gungviken 

Yrkanden 
Bosse Ståldal (NL) yrkade, med instämmande av Ella Tegsten (S), bifall till förslaget i 
motionen gällande punkt 1 och 2; att kommunen utreder möjligheten att anlägga en idrotts- 
och friluftsanläggning i Gungviken innehållande fotbollsplaner, friluftsgård mm samt att 
komma överens med markägaren om detta.  
 
Gunilla Grudevall Steen (L) och Oliver Rykatkin (M) yrkade bifall till enhetens förslag.  
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Beslutsgång 
Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att fritidsnämnden har beslutat i 
enlighet med Gunilla Grudevall Steens och Oliver Rykatkins yrkande.  

Protokollsanteckningar 
Henrik Hermansson lät för Miljöpartiets partigrupp anteckna följande till 
protokollet. 
 
”För att tillgodose invånarnas behov och efterfrågan av spontan och organiserad 
idrottsaktivitet när Nacka bygger stad och kraftigt förtätas krävs att vi lyfter på alla stenar. 
Miljöpartiet ser ett stort behov av att komplettera den aktualiserade kapacitetsutredningen, 
bland annat genom att undersöka möjligheterna att anlägga idrottsanläggningar även på 
privat mark, genom överenskommelser med relevanta markägare. Vi ser därför väldigt 
positivt på att kommunen inlett en utredning och dialog med den fastighetsägare som 
bland annat äger marken vid Gungviken som berörs av Nackalistans motion. Miljöpartiet 
ser dock att motionen i huvudsak ryms inom pågående utredning och dialog med 
markägaren och att det i detta läge inte är aktuellt att hävda det kommunala 
planmonopolet. Utredningen om lämpliga platser bör färdigställas och diskuteras grundligt 
i fritidsnämnden och kommunfullmäktige.” 
 
Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”NL är förundrad över att M, L, C och KD röstade emot. 
Tycker det är konstigt eftersom NL:s motion i våras ledde fram till utredning om att 
arrendera mark för fotbollsplan(er) i Erstavik. Även om Carl Petersén, ägare av Erstavik, 
inte vill arrendera ut mark i just Gungviken utan på andra platser är ju Gungviken mycket 
lämplig eftersom Saltsjöbanans hållplats Östervik ligger bara fem minuter ifrån och att 
platsen inte har några högre naturvärden. Kanske hoppas Carl P fortfarande på att få 
arrendera ut platsen till en stenkross? Men om Skanskas överklagan till Mark och 
miljödomstolen om stenkrossen inte får bifall kanske det blir annat ljud i skällan. Och 
särskilt om kommunen vill hävda det kommunala planmonopolet och anta en detaljplan för 
området vid Gungviken som kategoriserar området som friluftsområde eller liknande ges ju 
ingen möjlighet till stenkross utan t.ex. idrottsanläggning med fotbollsplan(er). Nu är det 
den politiska viljan det hänger på.” 
 
 
- - - - - 
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§ 86 FRN 2019/96 

Beslut om förlängning av taxa för ridanläggningen 
Erstavik 

Beslut 
Fritidsnämnden förlänger beslut om taxa för ridanläggningen Erstavik 25:1, i enlighet med 
tabell 1 och tabell 2 i tjänsteskrivelse daterad den 20 september 2019 att gälla från och med 
1 januari 2020. 

Ärendet 
Fritidsnämnden har tidigare beslutat om taxa för ridanläggningen Erstavik 25:1 att gälla 
fram till årsskiftet 2019/20. I beslutad taxa som föreslås förlängas är det framförallt taxan 
för hästplatser till privat inackorderade hästar som höjts. Taxan för hästplatser för 
ridskolehästar ligger kvar sedan tidigare beslut den 14 oktober 2014 (FRN 2012/102). 
Syftet med taxehöjning av hästplatser för inackorderade hästar är att stimulera 
ridföreningen att öka sin kapacitet för ridskoleverksamhet till barn och unga samt minska 
omfattning av möjligheter att inackordera privata hästar i den kommunalt finansierade 
ridanläggningen. Taxan för gruppridning i ridhuset höjs från 50 kronor till 60 kronor.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 20 september 2019 
Bilaga: PM - Uppföljning av ridanläggningen Erstavik, Stall Compass, daterat 2018-11-01 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
 
- - - - - 
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§ 87 FRN 2018/1 

Föreningsstöd friidrott 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att avslå Boo IF Friidrott ansökan om stöd för inköp av 
träningskort i Sätrahallen.  
 
Fritidsnämnden ger kultur- och fritidsdirektören i uppdrag att se över regionala 
samverkansformer kring träningsmöjligheter för friidrotten.  

Ärendet 
Boo IF Friidrottsklubb är en av Nackas friidrottsföreningar. Vintertid tränar föreningens 
yngre medlemmar i någon av Nacka kommuns sporthallar eller gymnastiksalar. Men från 
15 år behöver medlemmarna som tränar på tävlingsnivå andra typer av anläggningar än vad 
som finns i Nacka kommun för att kunna bedriva kvalitativ friidrottsträning. I Sätra 
friidrottshall kan föreningar köpa träningskort och bedriva friidrottsträning för sina 
tävlingsaktiva medlemmar över 15 år. Boo IF friidrott vände sig inför säsongen 2018/19 till 
fritidsnämnden och ansökte om ett ekonomiskt stöd på 32 800 för att kunna stötta de 16 
äldre medlemmar som vill köpa ett träningskort under vintersäsongen. Inför säsongen 
2019/2020 är ansökan utökad till att gälla 27 äldre medlemmar och stöd på 48 750 kronor. 
Fritidsnämnden avslår ansökan mot bakgrund av att det inte ryms inom fritidsnämndens 
avsatta budget för föreningsbidrag.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 20 september 2019 
Bilaga: Ansökan från Boo IF Friidrott 

Yrkanden 
Oliver Rykatkin (M) och Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till förslag till beslut med 
följande tillägg: Att ge kultur- och fritidsdirektören i uppdrag att se över regionala 
samverkansformer kring träningsmöjligheter för friidrotten. 
 
Ella Tegsten (S) yrkade avslag på förslag till beslut och att fritidsnämnden ska bevilja 
ansökan.  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade att bifalla Oliver Rykatkins och Gunilla Grudevall Steens 
yrkande.  
 
Fritidsnämnden avslog Ella Tegstens yrkande.  
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Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas partigrupp anteckna följande till 
protokollet. 
 
”Boo IF har enligt underlaget tidigare ansökt och fått bidrag för att stödja den verksamhet 
som Nacka Kommun inte kan erbjuda. Nu har verksamheten växt och därför söker Boo IF 
mer resurser.  
  
Socialdemokraterna i Nacka yrkar på bifall för den ansökan om föreningsstöd som 
inkommit från Boo IF. Socialdemokraterna menar att ansökan om stödet ännu en gång 
visar på symptomen för den situation som råder för friidrotten i Nacka, det behövs en 
friidrottshall i kommunen. Idag saknas det planer på en sådan hall i närtid och därmed 
naturligt att vi bör stötta den förening som finns för Nackaborna att ta del av det utbudet 
ändå.  
  
Det naturliga och önskvärda hade varit om det fanns möjlighet för föreningen att kunna 
bedriva sin verksamhet i Nacka kommun. Nu finns det inte tillräckliga eller anpassade ytor 
för Boo IF att inom Nacka kommun kunna bedriva den verksamhet som de önskar. 
Socialdemokraterna anser inte att Boo IF ska drabbas av denna otillräcklighet. Beloppet 
som ansökan om stöd gör sig gällande anser Socialdemokraterna i Nacka, bör rymmas 
inom budgeten vilket gör det omotiverat att inte bevilja ansökan om stöd. Boo IF är en 
anrik och stor förening som vi vill ska fortsätta verka i Nacka.” 
 
Henrik Hermansson lät för Miljöpartiets partigrupp anteckna följande till 
protokollet. 
 
”Miljöpartiet ser det som väldigt positivt att kommunens fritidsenhet inlett en översyn av 
samarbeten med kringliggande kommuner för att få till den typ av tillgång till regionala 
idrottsanläggningar som Boo IF söker stöd för. Vi vill gärna se en mer ingående 
presentation av översynen än den övergripande inriktningen som presenterades på 
nämndens möte. Miljöpartiet ställer sig helt bakom den uppfattade långsiktiga ambitionen 
med översynen och har lagt politikerinitiativ om att utöka den aktualiserade 
kapacitetsutredningen med information om användning av anläggningar över 
kommungränserna.  
Till dess att översynen är klar och den långsiktiga tillgången till lämpliga anläggningar är 
säkrad så ser vi det dock som lämpligt att godkänna Boo IF:s ansökan om stöd. Detta för 
att även kortsiktigt säkra att kommunens invånare har tillgång till anläggningar.” 
 
Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Fritidsnämnden bör bejaka denna typ av bidrag då kommunen saknar en egen hall. Innan 
multihallen blir av bör det utredas ett utvecklat samarbete med andra kommuner vilket vi 
gav stöd till för flera år sedan.” 
- - - - - 
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§ 88 FRN 2019/5 

Motion - Simhall i Fisksätra i kommunal regi 
Motion den 19 november 2018 av Oskar Dahlström, Borna Roshani och Ramzi Ben Youssef 
(V) 

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen gällande ny placering av simhallen samt 
att kommunen ska driva verksamheten i anläggningen i egen regi. Därtill noteras 
redovisningen kring förslagen att kommunen ska bygga och äga nya Näckenbadet i egen 
regi.  

Ärendet 
Motionärerna i Vänsterpartiet yrkar att kommunfullmäktige ska ändra sitt beslut om 
lokaliseringen av nya Näckenbadet och att det istället ska placeras i Fisksätra. Vidare yrkar 
motionärerna att kommunen ska bygga och äga badet samt driva verksamheten i egen regi.  
 
Kommunfullmäktige har tidigare fattat beslut om lokaliseringen av det nya Näckenbadet 
vid Saltsjöbadens IP samt beslutat att upphandla en byggentreprenad för att sedan äga 
simhallen. I enlighet med kommunens styrmodell sker konkurrenssättning genom 
upphandling och kommunen avser även att genomföra upphandling av driften av 
anläggningen.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 27 september 2019 
Bilaga: Motion – Simhall i Fisksätra i kommunal regi 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut. 
 
Ella Tegsten (S) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Henrik Hermansson (MP).  

Beslutsgång 
Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att fritidsnämnden har bifallit Gunilla 
Grudevall Steens yrkande.  
 
Votering begärdes och verkställdes. 
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För Gunilla Grudevall Steens yrkande röstade Oliver Rykatkin (M), Margareta Hjelmstad 
(M), Richard Herrey (M), Ylva Hedman (C), Gustav Magnusson (KD) och Gunilla 
Grudevall Steen (L).  
 
För Ella Tegstens yrkande röstade Ella Tegsten (S), Hina Khan (S), Bosse Ståldal (NL) och 
Henrik Hermansson (M).  
 
Med 6 röster mot 4 beslutade fritidsnämnden i enlighet med Gunilla Grudevall Steens 
yrkande.  

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas partigrupp anteckna följande till 
protokollet. 
 
”Socialdemokraterna bifaller Vänsterpartiets motion eftersom dess förslag går i linje med 
vad Socialdemokraterna föreslagit i ärendet sedan dess start -det vill säga att simhallen bör 
förläggas i Fisksätra och driftas i kommunal regi. Att upphandlingen enligt POS-modell nu 
misslyckats mot bakgrund av att marknaden inte anser att upplägget för upphandlingen var 
ekonomiskt försvarbart på grund av dess höga risk ger anledning att frångå det tidigare 
beslutet om att förlägga simhallen i Saltsjöbaden. 
 
Simhallen kan bedrivas efter byggnation i kommunalregi men vi är inte främmande för att 
dela ansvaret med en mindre och ansvarstagande förening i närområdet.  
 
Socialdemokraterna anser att en förnyad placeringsutredning bör genomföras eftersom de 
ekonomiska förutsättningarna är förändrade. Det kan mycket väl visa sig vara mer 
ekonomiskt fördelaktigt att placera simhallen i Fisksätra, något en förnyad utredning bör ta 
ställning till. 
 
Det bör också noterad att den havererade upphandlingen har kostat Nackaborna både tid 
och pengar. Att upphandla simhall är en av de svåraste upphandlingar en kommun kan 
företa sig. Att därtill göra det med villkoren bygga, äga och drifta är något som endast en 
handfull kommuner i Sverige tidigare gjort. Dessutom ska hallen förläggas på sankmark. 
Därför borde den ursprungliga upphandlingen rimligen ha utformats på sådant sätt att man 
på ett mycket tidigare stadium hade kunnat konstatera om marknaden kunde möta de givna 
villkoren.  
 
Den havererade upphandlingen får stora konsekvenser för Saltsjöbadens IP (Näcken) vars 
tidsplan är anmärkningsvärd: kommunen fattade beslut om idrottsplatsen den 9 december 
2015. Nu, över tre år senare, är utredningen av Saltsjöbadens IP vilande och ska inte 
återupptas förrän efter upphandling av simhall.” 
 
Henrik Hermansson lät för Miljöpartiets partigrupp anteckna följande till 
protokollet. 
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”Miljöpartiet stöder motionen. Nu när den nya simhallen blivit så dyr att ingen vill bygga 
den finns det möjlighet att göra om och göra rätt – och placera simhallen i Fisksätra.  
Nu är det snart fyra år sedan det med en rösts övervikt beslutades att en ny simhall skulle 
byggas i Neglinge istället för i Fisksätra. Det var ett tråkigt beslut på många vis, särskilt 
eftersom det bästa alternativet var Fisksätra.  
Fisksätra är redan i dag ett av Sveriges mest tätbefolkade områden och fler bostäder 
planeras här. Alldeles nyligen stod det också klart att här blir en ny stor skola här om några 
år. Samtidigt är kommunikationerna hit bra och många fler skulle ha glädje av en simhall 
här, något som även kommunens egen utredning om var en simhall bäst placeras tydligt 
visade. 
När Näckenbadet byggdes för snart 50 år sedan var Neglinge ett centralt område i 
Saltsjöbaden. Då var det mer bebyggelse i Neglinge än i Fisksätra, i dag är det ett 
glesbefolkat villaområde. De nya bostäder som var planerade i Saltsjöbadens centrum när 
beslutet om ny simhall togs för fyra år sedan kommer inte heller att bli av, eftersom 
Alliansen gett efter för högljudda Saltsjöbadsprotester. 
Fler bostäder, ny skola, goda kommunikationer, tätbefolkat och tillgängligt står nu mot 
slopade byggplaner, färre bostäder, glesbefolkat, otillgängligt för boende i närområdet och 
krångligare att ta sig till för andra nackabor. Alliansen är verkligen ute på djupt vatten i sin 
argumentation kring varför en simhall bäst placeras där den gör minst nytta. Att simhallen 
visat sig bli så dyr att ingen vill bygga den gör nu att det finns möjlighet att göra om och 
göra rätt, att bygga simhallen där det är samhällsekonomiskt vettigast.” 
 
Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Viktigt att göra ett omtag när det gäller placeringen av simhallen. Det är inte rationellt att 
satsa 200 mkr på en simhall på lerbotten långt ifrån där behoven är som störst och bra 
kommunikationer. Medborgarnas skattepengar bör användas effektivt. Placera simhallen i 
Fisksätra! 
Vi anser att kommunen bör ingå i ett samarbetsavtal med Saltsjöbadens IF kring driften av 
en kommande simhall. Det gynnar föreningslivet.” 
 
 
- - - - - 
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§ 89 FRN 2019/24 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar handlingarna till protokollet.  

Ärendet 
- Ordförandebeslut gällande föreningsbidrag Astma- och allergiföreningen för 
lägerverksamhet, 17 500kr, FRN 2019/84, 2019-06-27 
- Ordförandebeslut gällande öppethållande ishallar, FRN 2019/104, 2019-10-14 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade handlingarna till protokollet.  
 
 
- - - - - 
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§ 90 FRN 2019/25 

Anmälningar 

Beslut 
1. Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.  

2. Fritidsnämnden beslutar att skicka politikerinitiativ från Gunilla Grudevall Steen (L) om 
aktivitetsfolders till beredning.  

3. Fritidsnämnden beslutar att skicka politikerinitiativ från Bosse Ståldal (NL) till 
beredning.  

4. Fritidsnämnden beslutar att en representant från varje parti i fritidsnämnden får anmäla 
sig till och delta i Stockholmstinget den 14 november 2019. Kostnaden belastar 
fritidsnämnden.  

Ärendet 
- Politikerinitiativ från Gunilla Grudevall Steen (L) om aktivitetsfolders 
- Politikerinitiativ från Bosse Ståldal (NL) den 9 oktober 2019 
- Inbjudan till kurs den 4 november 2019 i Stockholm ”Fritidsjuridik – Vem ska äga och 
driva kommunens idrottsanläggningar?”. Kostnad 4 900 kronor exkl. moms 
- Inbjudan till Stockholmstinget den 14 november 2019. Kostnad 2200 kr exkl. moms 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  

Fritidsnämnden beslutade att skicka politikerinitiativ från Gunilla Grudevall Steen (L) om 
aktivitetsfolders till beredning.  

Fritidsnämnden beslutade att skicka politikerinitiativ från Bosse Ståldal (NL) till beredning.  

Fritidsnämnden beslutade att en representant från varje parti i fritidsnämnden får anmäla 
sig till och delta i Stockholmstinget den 14 november 2019. Kostnaden belastar 
fritidsnämnden.  

 
 
- - - - - 
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§ 91 

Övriga frågor 
 

Ärendet 
- Klockslag för fritidsnämndens sammanträden 2020 
Fritidsnämnden beslutar att klockslag för fritidsnämndens sammanträden 2020 är kl. 18.00.  
 
Bosse Ståldal (NL) ställde följande frågor: 

• Hur går det med förhandlingarna med Carl P om Erstavik? När kan ett färdigt avtal 
bli klart? 

• Hur mycket kostar det i runda slängar att anlägga en 11-spelarplan respektive 7-
spelarplan? Hur lång är avskrivningstiden? 

• När väntas besked om Boovallen? 
• Hur går det med planerna för Sicklavallen? Finns Sickla IF:s förslag med i planerna, 

se bilaga?  
• Hur är läget när det gäller utbyggnad av Orminge bollplan från 7-spelarplan till 11-

spelarplan? 
 
Anders Mebius, kultur- och fritidsdirektör, besvarade frågorna muntligt.  
 
Henrik Hermansson (MP) lämnar in två politikerinitiativ till fritidsnämnden.  
 
 
- - - - - 
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